



## "فلات ٦ لابز" تفتح رسمياً أبوابها في برج البحرين الوطني



ياسمين العقيدات

أعلنت "فلات ٦ لابز- البحرين" أنه وبدعم من صندوق العمل "تمكين" تدشين مكتبها في البحرين ذلك ضمن مساعيها التي تكثرت بالنجاح لافتتاح مكاتب لها في منطقة الشرق الأوسط وشمال إفريقيا.

وسيخدم المقر الجديد لـ"فلات ٦ لابز"، والذي يقع في الطابق الخامس عشر في برج بنك البحرين الوطني، كمساحة عمل لرواد الأعمال بالإضافة إلى كونه مركزاً للبيئة الداعمة للشركات الناشئة في البحرين، إذ سيتيح إمكانية عقد اللقاءات بين مختلف فرق ومجموعات التطوير المندرجة في البيئة الداعمة إلى جانب تقديم العروض المختلفة.

وقال الرئيس التنفيذي لـ"فلات ٦ لابز"، رامز الصيرفي، "يمثل افتتاح مكتبنا في البحرين وجهة رئيسية لاجتذاب الشركاء من كافة المجالات للتفاعل والدعم والمساعدة في تطوير الشركات الناشئة، حيث راعينا في تصميم مكتبنا أن يشكل بيئة مشجعة وميسرة لتعزيز التفاعل والإنتاجية، وإتاحة الفرصة أمام الشركات الناشئة للعمل بصورة مستمرة جنباً إلى جنب مع الآخرين".

من جانبه، أكد الرئيس التنفيذي لصندوق العمل "تمكين"، د. إبراهيم جناحي، أهمية دعم هذه المبادرة التي تشكل إضافة جديدة للترويج للمشهد الريادي في المملكة.

وقال: "تؤدي تمكين دوراً حيوياً في تعزيز البيئة الريادية في مملكة البحرين وذلك عبر توفير الحلول التي تساعد المؤسسات الناشئة في تجاوز المعوقات التي تواجهها في مسيرتها الريادية، ونحن سعداء بشراكتنا ومساهمتنا في إطلاق ٣ مسرعات أعمال عالمية ومن ضمنها "فلات ٦ لابز".

وأضاف د. جناحي: "تؤدي مسرعات الأعمال دوراً فعالاً في دعم المؤسسات الناشئة ومساعدتها في إيجاد رؤية أوضح لفرص نمو أعمالها، ونحن نؤمن بأن إطلاق هذه المسرعات في المملكة سيساهم في دعم اقتصاد المملكة، وشهدنا نجاح تجربة فلات ٦ لابز في العديد من الدول مما جعلنا نتطلع إلى استقطاب هذه التجربة لمملكة البحرين من خلال تطبيق أفضل الممارسات وتقديم أكبر قدر من الدعم لرواد الأعمال البحرينيين".

من جانبه قال الرئيس التنفيذي لمجلس التنمية الاقتصادية، خالد الرميحي، "يشكل الافتتاح الرسمي لـ"فلات ٦ لابز" إضافة نوعية للبيئة الداعمة للمشاريع الناشئة في المملكة باعتباره من بين برامج تسريع نمو المؤسسات الناشئة المتميزة على مستوى منطقة الشرق الأوسط وشمال إفريقيا، وإننا نجد بأن انطلاقة "فلات ٦ لابز" بالتعاون مع صندوق العمل "تمكين" ستعزز من البيئة الداعمة للشركات الناشئة، وستتيح فرصاً عديدة أمام رواد الأعمال بهدف البدء في إطلاق وتطوير أعمالهم في المنطقة، كما أننا ندرك بأنه من شأن هذه الخطوة أن تزيد من جاذبية البحرين لاجتذاب الشركات الناشئة التي باتت محركاً مهماً للتنوع الاقتصادي في المملكة".

وقبلت "فلات ٦ لابز - البحرين" ثماني شركات ناشئة وذلك بعد استلامها أكثر من ١٥٠ طلباً من أكثر من ٣٠ دولية وذلك للاندرج في دورتها التمهيديّة، حيث يأتي ذلك من بعد الإعلان الرسمي ونداءها الأول للشركات الناشئة لتقديم طلباتها هذا العام.

وتمثل الشركات الناشئة الثمانية التي تم اختيارها عدة قطاعات من ضمنها التعليم، والتجارة، وصناعة الألعاب، والضيافة، والرعاية الصحية، حيث ستستلم هذه الشركات كلاً على حدة ٣٠ ألف دولار أميركي كتمويل من الصندوق النقدي، إلى جانب مجموعة أخرى من الامتيازات، حيث سوف تشرع في برنامج تسريع موجه لمدة ١٦ أسبوعاً لتحويل أفكارهم إلى شركات جاهزة للاستثمار.

وسيعقد في نهاية كل دورة يوم تجربي، حيث تعرض الشركات المتخرجة أفكار شركاتها الناشئة أمام مجموعة من المستثمرين، وممثلي وسائل الإعلام، والشركاء الذين يقدمون للشركات الناشئة فرصة لتأمين المزيد من التمويل.

وتهدف "فلات ٦ لابز" إلى الاستفادة من شبكتها الممتدة إقليمياً وذلك لاجتذاب رواد الأعمال المبتكرين من البحرين والمنطقة والعالم وذلك لتخريج مجموعة من رواد الأعمال المؤثرين والمؤهلين لاقتصاد البحرين المبتكر وصناعة رأس المال الاستثماري.

كما وتستعد "فلات ٦ لابز - البحرين" للدعم والاستثمار في أكثر من ٤٠ شركة ناشئة محلية ودولية من خلال نموذجها الناجح لتسريع الأعمال الذي تم تطويره بالتعاون مع صندوق العمل "تمكين".

وتسعى "فلات ٦ لابز - البحرين" من خلال برنامجها الجديد إلى تطوير بيئة استثمارية حيوية ومستدامة قادرة على الاستثمار، بالإضافة إلى دعم خلق الوظائف، وتخفيف الضغوط أمام القطاع العام، والمساعدة في وضع البحرين كرائد للابتكار في منطقة الخليج العربي، ومنطقة الشرق الأوسط وشمال إفريقيا ككل.

وتتيح فلات ٦ لابز فرصاً للتمويل لأي رائد أعمال يرغب في إنشاء أو توسيع نطاق عمل مشروعه الخاص وذلك عن طريق التقدم بطلب عن طريق موقع فلات ٦ لابز الإلكتروني [www.flat1labsbahrain.com](http://www.flat1labsbahrain.com).





## FLAT6LABS BAHRAIN OFFICIALLY OPENS ITS DOORS AT NBB TOWERS, AS EIGHT STARTUPS GEAR UP FOR THE FIRST CYCLE

🕒 July 10, 2018   📁 GCC, Technology   💬 Leave a comment   👁 48 Views

Flat6Labs Bahrain, supported by Tamkeen (Labour Fund), launches their Bahrain office, joining an ever-growing lineup of successful locations across the MENA region. The new premises, located on the 15th floor of the National Bank of Bahrain (NBB) towers, will serve as both a workspace to Flat6Lab's entrepreneurs, as well as a hub for Bahrain's startup ecosystem where developer group meetups and presentations will be held.

"The opening of our Bahrain office serves as a key destination for bringing together partners from across all fields to interact, support and assist in the evolution of startups. Our state of the art office space has been designed to encourage and facilitate interaction and productivity, giving startups the opportunity to work dynamically side by side with others," said Ramez El-Serafy, CEO of Flat6Labs.

Tamkeen's Chief Executive Dr. Ebrahim Mohammed Janahi stressed the importance of supporting this initiative as new players in promoting Bahrain's startup ecosystem.

"Tamkeen plays a vital role in boosting Bahrain's startup ecosystem by providing solutions to the obstacles that are faced by startups. We are glad to have signed and funded the establishment with three international accelerators including Flat6Labs."

"Accelerators are currently playing an active role in supporting startups and creating clearer perception of potential growth and opportunities available to businesses. We believe with the establishment of these accelerators in Bahrain, we are bridging a gap that will transform Bahrain's Economy.

"We have witnessed the successful experience of Flat6Labs in many countries and we look forward to bringing the best practices to Bahrain and offer Bahraini entrepreneurs the maximum support possible," Dr Janahi added.

H.E. Khalid Al Rumaihi, Chief Executive of the EDB Commented:

'As one of the most notable accelerators in the MENA region, Flat6Labs' official launch, in cooperation with Tamkeen will prove to be a key asset to the startup scene in the Kingdom. The launch will generate a host of opportunities for entrepreneurs to initiate and expand their operations in the region, and will position Bahrain as an ideal startup platform; a crucial development, since startups, today, are the driving force of our economy.'

Following its official launch and first call for applications earlier this year, Flat6Labs Bahrain has accepted eight startups after receiving over 150 applications from more than 30 countries for their inaugural cycle.

The eight startups represent multiple sectors, including education, ecommerce, gaming, hospitality, healthcare, and more. The startups will each receive US\$30K in cash seed funding, along with a host of perks, and will embark on a 16-week mentorship-driven accelerator program to transform their ideas into investment-ready companies.

At the end of every cycle a Demo Day will be held, where graduating companies showcase their startups to a host of investors, media representatives, and partners offering startups the opportunity to secure further funding.

Flat6Labs aims to utilize its expansive regional network to attract innovative entrepreneurs from Bahrain, the region, and beyond to provide Bahrain's innovation economy and venture capital industry with a steady pipeline of high-impact entrepreneurs, equipped with well-developed concepts.

Flat6Labs Bahrain is poised to support and invest in over 40 local and international startups and entrepreneurs through their successful acceleration model, developed in association with Tamkeen.

Through its newly established program, Flat6Labs Bahrain aims to cultivate a dynamic, sustainable entrepreneurship environment and investment vehicle, as well as support job creation, alleviate the pressure of the public sector, and help position Bahrain as an innovation leader in the Arabian Gulf region and MENA at large.

Any entrepreneurs that are looking for funding can apply through [www.flat6labsbahrain.com](http://www.flat6labsbahrain.com)